
 

 

Julie Šenkýřová, The Zip Yard, Irsko – Cork 

 

Tento rok mi škola (Střední škola designu a módy Prostějov), na které studuji třetím rokem, a především 

program Erasmus+, dali možnost účastnit se měsíční pracovní stáže v irském Corku. 

Pracovní příležitost jsem dostala od oděvního podniku The Zip Yard, který se zabývá běžnými úpravami 

oděvů. Během měsíce jsem poznala, že u lidí, je tento podnik velice oblíbený. Zákazníci sem chodí se svými 

téměř novými kousky, které potřebují malinko doladit, aby skvěle sedly, či se 

starými oděvy, které potřebují jenom drobné úpravy, jako je např. oprava 

pokažených zdrhovadel, oprava nefunkčních knoflíků, oprava kapes atd. 

První týden byl hodně náročný, jak v práci, tak celkově se naučit žít a fungovat 

v novém prostředí. Ze začátku jsem v práci byla hodně nervózní, hlavně kvůli 

angličtině, ale postupem času jsem si uvědomovala, že jsem se vždy nějak 

domluvila. Taky jsem z počátku nedělala žádnou náročnou práci. Byli na mě moc 

milí a netlačili na mě. Začínala jsem s jednoduchými klasickými úkoly, jako je 

párání, přišívání knoflíků, žehlení, … Postupně jsem se 

dostávala ke složitějším úpravám a ke konci jsem sama pracovala na celkové 

úpravě oděvu podle přání zákazníka, jako je třeba zkracování kalhot. 

Nejsem schopná říct, zda jsem si zlepšila svoji angličtinu, ale troufám si říct, že 

kdybych teď odjela někam do ciziny, určitě se nebudu bát se třeba na něco zeptat 

nebo si objednat. Jsou to sice banality, ale v podstatě tyto banality jsou pro žití v 

cizině nejdůležitější a zpočátku určitě k běžnému životu stačí. 

Ubytovaná jsem byla se spolubydlící ze stejné školy, což mě na začátku stáže 

dost uklidnilo, a taky to bylo super. Pořád mi to dodávalo jakousi jistotu, že v tom 

nejsem sama. Bydleli jsme u čtyřčlenné rodiny s malými dětmi. Nemůžu si stěžovat. Dostávali jsme vše, co 

bylo potřeba - snídaně, obědy i večeře. Většinou to byly cereálie na snídani, na oběd vždy nějaký toast v 

mnoha variantách, ale večeře mě hodně překvapily. Přiznám se, že zrovna z nich jsem měla trošku strach, 

ale nakonec byla večeře opravdu chutná a vždy jsem se na ni po celém dni v práci těšila. Pokaždé, když jsme 

měli nějakou prosbu, tak jsme se jednoduše zeptali a přání bylo splněno. 

Svůj volný čas, kterého teda moc nebylo, protože pracovní doba byla opravdu dlouhá, 

jsem většinou trávila se svými přáteli v kavárně a o víkendech jsme se dostali i na různé 

výlety, jako je např. hrad Blarney, Old Had útesy či hrad Blackrock. 

Určitě jsem za takovou zkušenost neskutečně ráda, protože mi pomohla zvýšit mé 

sebevědomí a získala jsem nové znalosti, jak pracovní, tak kulturní při poznávání krás 

Irska. Určitě bych takovou zkušenost, pokud budete mít možnost, doporučila všem. 

 

 

 


